








































El Castell de Cornellà acollirà 
l’exposició “Feminista havies de 
ser”, del 15 de gener al 14 de març. 
És una mostra impulsada pel 
Departament de la Vicepresidència 
i d’Economia i Hisenda de la 
Generalitat de Catalunya, amb 
l’objectiu de posar en relleu 
diferents conductes masclistes 
habituals a la societat catalana. 

L’exposició és itinerant i es 
va començar a preparar durant 
els mesos de confinament de 
març i abril, sota la direcció de 
Natza Farré i Maduell, periodista i 
comunicadora feminista catalana. 
La mostra presenta diferents 
aspectes socials on es viu 
masclisme, com ara la diferència 
salarial, la distribució de les feines 
domèstiques, les joguines, la moda, 
la publicitat i el periodisme, i fins i 
tot, el concepte d’amor romàntic. 
Una manera diferent i creativa 
de reivindicar el feminisme. La 
mostra anirà acompanyada d’una 
dinàmica per a reflexionar sobre la 
transversalitat del masclisme amb 
l’alumnat dels instituts de la ciutat.

A través d’imatges, objectes, 
cartells de gran format, retalls de 
premsa, imatges i so, llums… es fa 
una reflexió sobre el concepte de 
feminisme amb un recorregut pel 
masclisme del segle XXI. 
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HORARI SALA 
D’EXPOSICIONS
De dilluns a divendres,  
de 10 a 14 h i de 17 a 20 h
Diumenges i festius, de 10 a 14 h

MICROCORNELLATEATRE ESTRENA ‘TOTES LES DONES’

En el marc de l’exposició es 
portarà a terme una activitat 
complementària al Castell de 
Cornellà, la representació de 
l’obra de teatre titulada “Totes 
les dones”, a càrrec de l’entitat 
Microcornellateatre, dirigida i 
adaptada per Montserrat Orozco 
Cees. Aquesta activitat està prevista 
per al diumenge 14 de març, en 
dues sessions, a les 11.30 i a les 
12.30 h, sempre que la situació 
de la Covid-19 ho permeti. 

Per a assistir a aquesta 
representació, cal reservar 
les entrades (a partir de l’1 de 
març) trucant al 93 474 51 35 
(de dilluns a divendres,  
de 9.30 a 14 h) o a través de 
museumercader@aj-cornella.cat.

EL CASTELL ACULL  
UNA EXPOSICIÓ  
SOBRE FEMINISME



–EL NADAL EN IMATGES–
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Els Encants de Nadal

Campament Oriental

El Mag Maginet a la 
Torre de la Miranda

Activitats de dinamització

Espectacles del Menut Nadal
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Nit de Reis
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Negocios con intereses propios crean preocupación e inseguridad 
en la sostenibilidad de las pensiones públicas, debilitándolas 
y amenazando con la posible quiebra para derivarnos a 
planes privados de aseguradoras y entidades financieras, que 
lanzan fuertes campañas de captación de clientes ante un 
suculento negocio al que no están dispuestos a renunciar.

Gran parte de las personas trabajadoras de este país que 
contribuyen con sus cotizaciones al sistema público de 
pensiones, temen no poder cobrar una pensión pública cuando 
se jubilen o que ésta no garantice una calidad de vida digna.

Para dar estabilidad en tiempos difíciles se creó el 
Fondo de Reserva de la Seguridad Social conocida como 
Hucha de las pensiones, con el objetivo de evitar que la 
escasez de ingresos impidiera a la Seguridad Social poder 
cumplir con sus compromisos. De 2012 a 2017 se retiraron 
aproximadamente 74.000 millones de €. Cuando la Hucha 
estaba sin recursos, casi a cero, se endeudó a la Seguridad 
Social con dinero prestado del Estado.

Esta incertidumbre nos lleva a preguntarnos si 
verdaderamente están en riesgo nuestras pensiones ahora y en el 
futuro. Para aclarar estas dudas revisamos las recomendaciones 
acordadas en el Pacto de Toledo para la reforma del sistema 
público de pensiones, que recientemente fueron presentadas 
al Congreso de los Diputados y aprobadas por mayoría.

La recomendación más importante a tener en cuenta es la 
separación de fuentes, ya que pretende acabar con el déficit de 
la Seguridad Social retirando los llamados “gastos impropios”, 
(unos 9.000 millones de € anuales), que deberían haberse 
gestionado a cargo de los Presupuestos Generales del Estado y 
no de las cotizaciones de los trabajadores a la Seguridad Social. 
Se compromete al mantenimiento y la mejora del sistema 
público de pensiones oponiéndose a cualquier transformación 
que suponga la ruptura del principio de solidaridad de 
nuestro sistema de reparto, y se reitera el mantenimiento de 
las cotizaciones como fuente básica de la cobertura y que 
otras necesidades se financien con aportaciones del estado 
a modo de transferencia sin que generen deuda al sistema.

La precariedad laboral y bajas cotizaciones ha producido un 
desequilibrio evidente. Hay que avanzar en la vía del aumento de 
ingresos y cotizaciones para fortalecer el sistema. A este déficit hay 
que sumar una gran cantidad de gastos impropios y una menor 
aportación estatal comparado con otros países de nuestro entorno.

Queda mucho camino por recorrer y la fuerza de 9 
millones de pensionistas debe estar representada en cualquier 
pacto o negociación colectiva que se produzca. El Pacto 
de Toledo debe ser un pacto de estabilidad, y nuestras 
pensiones pueden y deben ser públicas, dignas y sostenibles. 
Pero para hacer esos cambios necesitamos respaldo y 
fuerza en las urnas, porque solo unidas, PODEMOS.

cornelladellobregat@circulospodemos.info

Probablemente, la situación actual debido a la pandemia, sea la 
más delicada a la que se enfrenta nuestro municipio en muchos 
años. En el pasado artículo de diciembre, destacábamos la 
oportunidad que suponía para el PSC, a pesar de su mayoría, 
de tener en consideración las propuestas de la oposición 
para la aprobación definitiva de los presupuestos municipales. 
Desde el inicio de la pandemia, Ciutadans tuvo claro que era 
momento de evitar la confrontación y arrimar el hombro para 
salir todos juntos de esta. Presentamos una batería de medidas: 
bajada de impuestos, más ayudas a las familias, autónomos 
y pequeñas empresas para superar la crisis provocada por 
la Covid-19 y reactivar la economía local en las mejores 
condiciones posibles, así como iniciativas que mejorasen 
nuestra ciudad, nuestra salud y seguridad en los espacios 
públicos municipales. No hubo voluntad de negociación 
y solo los partidos que forman el gobierno municipal, PSC y 
Comunes aprobaron los presupuestos. Creemos que no 
contar con el apoyo de ningún Grupo Municipal de la 
oposición a las cuentas de 2021 es una oportunidad perdida. 

Desde el Ayuntamiento se puede actuar de forma unánime 
y transversal, como ya hicimos todos los partidos en el inicio de 
la pandemia aprobando un paquete de medidas económicas, 
sociales y de movilidad o apoyando la reclamación de más 
recursos a todas las administraciones supramunicipales. 

Otro ejemplo de ello es el rechazo a la propuesta 
que Ciutadans presentó sobre el Tributo Metropolitano. 
Concretamente proponíamos la elaboración de un Plan 
de Financiación de Transporte Público real, concreto y 
seguro que garantice la financiación suficiente de las 
infraestructuras de transporte y permita la eliminación 
del Tributo Metropolitano. Consideramos que en plena 
crisis social y económica no es correcto que el gobierno 
metropolitano continúe con la misma presión fiscal a los 
ciudadanos. Por ello, entre otros acuerdos pedimos que 
se eximiera del pago del tributo para los ejercicios 2020 y 
2021 a todas aquellas empresas, autónomos que debido a 
las medidas de restricción por la pandemia han tenido que 
cerrar sus locales sin poder facturar con normalidad, así 
como a los trabajadores en situación de ERTE o desempleo. 

Por otro lado, el Ayuntamiento de Cornellá ha dado la 
razón definitivamente a la petición que durante cinco años 
viene realizando el Grupo Municipal de Ciutadans para 
que se mantenga en el acta de los plenos municipales, la 
lengua en la cual intervienen o se presentan las propuestas. 
Es inadmisible que se traduzcan las intervenciones y 
los documentos incurriendo, en algunas ocasiones, en 
errores que alteran el significado de los mismos. Esta 
anomalía en los plenos, queda ahora corregida gracias a 
la insistencia de Ciutadans, que seguirá defendiendo los 
derechos lingüísticos de todos los vecinos de la ciudad. 

SOSTENIBILIDAD DE LAS 
PENSIONES PÚBLICAS CON VOLUNTAD DE SUMAR 

MARI CARMEN LÓPEZ 
Grup Municipal  
de Podemos

DANIEL MARTÍNEZ
Grup Municipal
de C’s
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Deixem enrere un any, que ens ha canviat la vida en molts 
aspectes essencials, i que ha estat completament marcat 
per la pandèmia i les seves conseqüències sanitàries, 
econòmiques i socials.

Des de l’inici, ens vam posar a disposició del Govern municipal 
per cooperar i col·laborar en totes les mesures que havia d’adoptar 
el consistori, per pal·liar les afectacions del coronavirus i 
combatre’l de manera més efectiva. Perquè en situacions com 
aquesta, és imprescindible que tots els partits polítics anem a 
una, deixant de banda les nostres diferències i sumem esforços.

I en aquest sentit tots els grups municipals, amb 
representació al consistori, vam fer propostes i vam signar 
conjuntament el document “Mesures socials, fiscals i de 
mobilitat per fer front a les conseqüències de la Covid-19”, i 
hem demostrat abastament, el nostre compromís i lleialtat.  
La nostra filosofia ha estat i continua sent, la de cooperar, 
amb actitud proactiva, sense deixar de fer oposició, fiscalitzant 
l’acció de govern i traslladant propostes per millorar la vida 
dels cornellanencs i cornellanenques i la nostra ciutat.

Però, últimament el PSC, fent ús de la seva majoria absoluta, 
amb la crossa dels Comuns, està demostrant un complet 
immobilisme en les seves decisions, escoltant molt poc als 
partits de l’oposició. En molts plens municipals, menyspreen 
aquesta voluntat de sumar esforços, afirmant que la població els 
ha col·locat en aquesta posició, com si la resta de partits polítics  
no representéssim, també, a la ciutadania de Cornellà.

Pel que fa a la presa de decisions del Govern de la 
Generalitat, cal destacar que no ha estat gens fàcil, i moltes 
de les mesures preses han estat molt qüestionades. Però 
s’han de tenir en compte les limitacions legals i econòmiques 
pròpies, i alhora la dificultat de trobar l’equilibri permanent entre 
la severitat de les mesures per frenar la pandèmia i evitar la 
destrucció del teixit econòmic. Governar és prendre decisions, 
assumint-ne la complexitat i el malestar que poden generar. 

Venen temps de soroll i agitació, i molts ja fa temps que han 
començat la seva campanya electoral, amb atacs constants 
cap al nostre partit. Però a Esquerra Republicana fugim de les 
estridències de titulars pomposos i tuits feridors perquè sabem 
que el que toca ara és oferir solucions, tant en la lluita contra les 
conseqüències de la pandèmia com en el nostre procés polític 
d’independència. Per això continuarem sent el soci més fiable 
de la ciutadania per aconseguir l’autodeterminació i la llibertat 
dels presos i preses polítiques i els exiliats i exiliades, mitjançant 
l’amnistia. Encarem el 14 de febrer amb la certesa que només un 
govern fort encapçalat per Esquerra pot liderar la próxima etapa 
de represa i reconstrucció que aquest país exigeix avui. 

El 2021 ens porta molts reptes i moltes incerteses; nosaltres 
continuarem fent poble, fent ciutat, fent Cornellà, fent República 
i lluitant contra les conseqüències de la pandèmia i per la llibertat 
dels presos i preses polítiques i el retorn dels exiliats i exiliades.

La velocidad de propagación del virus nos sigue marcando 
la actualidad, pero eso sí, ahora con la esperanza de la 
vacuna. Siguen las restricciones que nos van poniendo a 
prueba a todos y cada uno de nosotros, y por eso queremos 
agradecer la responsabilidad ciudadana. También, de nuevo, 
agradecemos a los profesionales que siguen día a día al 
pie del cañón, lamentamos las pérdidas que hemos tenido 
este año, y finalmente, deseamos la pronta recuperación de 
aquellos que sufren los efectos de la Covid-19.

Dicho esto, hablemos de política. Son tiempos difíciles, 
somos conscientes. Pero cada catalán, cada catalana, tiene la 
fuerza para decidir cómo los queremos vivir. Así, las elecciones 
al parlamento catalán son la única oportunidad que tenemos 
para marcar un punto de inflexión después de una década 
que no nos ha traído nada bueno. Y nosotros queremos ser 
el gobierno del cambio y hacer de ésta una oportunidad 
para asegurar que nadie se quede atrás, para hacer de la 
diversidad nuestra bandera y para hacer que la educación 
y el conocimiento sean el principal motor de creación y de 
redistribución de la riqueza. La igualdad de género y la no 
discriminación estarán en el centro de cada política.

Hacemos una apuesta por la seriedad, por la humildad, 
por la positividad, una apuesta sostenida por la colaboración 
institucional y el diálogo. ¡Vamos a recuperar estos 10 últimos 
años perdidos!

Queremos conseguir la presidencia de la Generalitat. Es 
hora de que los catalanes y las catalanas tengan un gobierno 
capaz de gobernar con eficacia, de utilizar de forma eficiente 
sus competencias y recursos. Un gobierno capaz de cooperar 
con otras administraciones. Un gobierno para hacer que 
Catalunya avance. Un buen gobierno que una a los catalanes 
con objetivos compartidos: la lucha contra la pandemia, la 
reactivación económica, la justicia social, el feminismo, la 
ecología, el equilibrio territorial, la transparencia y la calidad 
de las instituciones.

Con Salvador Illa será posible. Ya hemos tenido bastante 
con 10 años de retroceso, años de incompetencia. Catalunya 
necesita un cambio.

Hasta ahora hemos tenido una Catalunya cerrada en sí 
misma, un país al que se le prometió la independencia y solo ha 
generado decadencia. Ahora, queremos un presidente que una a 
los catalanes, que no se dedique permanentemente a dividirlos, 
un presidente que no solo represente a la mitad de la ciudadanía. 
Queremos construir una Catalunya sin bandos ni bloques. La 
hora de proyectos excluyentes se acabó. Queremos recuperar el 
camino de la reconciliación aquí, entre los catalanes y catalanas, 
y con el resto de España. Estamos al lado de la gente y ahora 
toca abrir un tiempo nuevo para Catalunya.

Ya sabéis, nos podéis escribir a psc@aj-cornella.cat,  
o con mascarilla nos vemos por la ciudad.

RAQUEL ALBIOL
Grup Municipal
d’ERC-AM

DEL 2020 AL 2021, PANDÈMIA, 
MESURES, REPTES I INCERTESES AÑO NUEVO, AÑO DE CAMBIOS

EMILIA BRIONES
Grup Municipal
del PSC
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‘MICHAEL’S LEGACY’,  
TRIBUT A MICHAEL JACKSON
El dissabte 13 de febrer arriba a L’Auditori l’espectacle 
“Michael’s Legacy”, un homenatge a la trajectòria 
de Michael Jackson. La cita està previst que 
comenci a les 20 h i des del primer moment, els 
espectadors i les espectadores podran gaudir 
de les cançons més emblemàtiques de l’artista 
nord-americà, amb una excel·lent posada en escena. 
Aquest espectacle està considerat com el millor 
musical sobre el Rei del Pop. L’entrada anticipada 
costa 32 € i 10 € per als majors de 65 anys. 

GENER/ 
FEBRER
http://agenda.cornella.cat

CLAUDIO CARMONA 
Grup Municipal d’En  
Comú-Movem Cornellà

POLÍTICA ÚTIL, DEFENDER  
LOS BARRIOS Y SU GENTE

El próximo 14 de febrero Cataluña tiene la oportunidad 
de salir del bloqueo institucional en el que está instalada 
desde hace prácticamente una década. En Comú Podem 
representa la oportunidad para recuperar las políticas públicas 
transformadoras, justas, verdes y feministas. Un ejemplo 
de recuperación de estas políticas es la propuesta de una 
nueva Ley de Barrios que la candidata a la Presidencia de la 
Generalitat, Jéssica Albiach, presentó recientemente en el  
Baix Llobregat, junto a Arnau Funes, que también forma  
parte de la candidatura de los comunes al Parlament. 

Precisamente los barrios del Baix Llobregat y de ciudades 
como Cornellá, necesitan urgentemente un Govern que 
dé respuesta a las necesidades sociales y económicas de 
las clases populares. No es casualidad que el COVID-19 ha 
golpeado con más impacto en los barrios más humildes. 
Es por ello, que se hace más urgente desbloquear la 
actual situación política que vive Cataluña para poder 
hacer frente a los retos que tenemos por delante.

La propuesta de nueva Ley de Barrios significa articular 
políticas integrales de lucha contra la exclusión social, 
integrando políticas arquitectónicas, políticas de significación 
del espacio público y políticas de acción social y comunitarias. 
Dignificar nuestros barrios pasa por mejorar la confortabilidad, 
la eficiencia energética y la accesibilidad de un parque de 
viviendas envejecido, pero también pasa por ampliar y mejorar 
el espacio público disponible para los vecinos y vecinas. 

El Plan Director Comunitario de Sant Ildefons incorpora 
parte de esta lógica pero creemos que debe poder abordarse 
en coordinación con una actuación comunitaria. El reto es 
importante, una transición urbana y ecológica para blindar la 
cohesión social, propiciar la regeneración económica y hacerlo 
con una ciudadanía activa, responsable y orgullosa de su barrio.

Todo ello, a su vez, encaja con los criterios de la nueva 
Agenda Social y Urbana que Cornellà tiene previsto aprobar 
en los próximos meses. Una nueva hoja de ruta a consensuar 
con el conjunto de agentes sociales de la ciudad, que 
debe permitir, por un lado, compartir y abordar la realidad 
social que nos está dejando la actual pandemia y, por otro, 
establecer los mecanismos y complicidades necesarias para 
hacer llegar las medidas y respuestas que la realidad actual 
nos exige, así como para avanzar conjuntamente en los retos 
que tenemos por delante en los próximos años.

Cornellà y el Baix Llobregat necesitan un gobierno de la 
Generalitat que luche contra las desigualdades, que garantice 
el derecho a la salud y a la educación, y genere oportunidades 
de progreso laboral y social. Por ello, si finalmente es posible 
llevar a cabo las elecciones el 14 de febrero, debemos 
apostar por la recuperación de esa política útil para la 
mayoría, en defensa del bien común. En comú, Podem!

ELS GUANYADORS DE 
LA VEU DE CORNELLÀ 
GRAVEN UN DISC 
Els cantants premiats en la primera edició de La Veu  
de Cornellà (2018 i 2019) han publicat un disc 
en format digital amb vuit pistes, set de les quals 
interpretades per cadascun i cadascuna dels 
guanyadors i guanyadores, a més d’una cançó 
col·lectiva original composta per Òscar Larios.

Una part dels premis va ser metàl·lic, a més de 
participar en les festes del Corpus d’aquell any i tenir 
l’oportunitat d’enregistrar professionalment en un 
estudi les cançons del concurs. Tot i les dificultats 
imposades per la pandèmia de la Covid-19,  
finalment aquest treball arriba a port, fruit d’un 
acurat treball en els darrers mesos.
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CONTRA LA VIOLÈNCIA MASCLISTA
Guàrdia Urbana de Cornellà
Rubio i Ors, 65 (Edifici Can Gaya)  
T. 93 377 14 15 (24 h)

Mossos d’Esquadra
Travessera, 11 
T. 93 255 36 00

Descarrega l’APP  
de Seguretat 
Ciutadana

 900 900 120 Atenció 24 h

 112 Emergències

Centre d’Informació  
i Recursos per a les Dones
Mossèn Jacint Verdaguer, 16-18  
T. 93 474 28 41  
Dilluns a dijous: de 9 a 13  
i de 15.30 a 18.30 h 
Divendres: de 8 a 15 h

ESCOLTA LA TEVA RÀDIO
www.radiocornella.cat

 @radiocornella

La Unió Esportiva Cornellà ha sumat una fita històrica 
guanyant l’Atlético de Madrid a la ronda eliminatòria de la 
Copa del Rei. El partit es va disputar el 6 de gener i el resultat 
va ser tot un regal de Reis per als seus aficionats. Els verds 
van guanyar per 1-0, amb gol d’Adrián Jiménez en el minut 7, 
eliminant així l’actual líder de la Primera Divisió de futbol.

El partit es va disputar al camp d’esports municipal, però 
sense públic a la graderia per causa de les restriccions imposades 
per la pandèmia de la Covid-19. De tota manera, l’enfronta-
ment va ser retransmès en directe per Cuatro, amb la qual cosa 
la fita històrica va poder ser seguida des de casa per tots els 
aficionats. En finalitzar el partit, un petit grup de seguidors/es del 
Cornellà es va acostar a l’exterior del camp per felicitar l’equip.

Amb aquesta victòria, la UE Cornellà passa a la següent ronda de la 
Copa del Rei i rebrà la visita del Barça, el dijous 21 de gener a les 21 h.

ELS BOXES EXTERIORS 
SÓN L’ALTERNATIVA 
ESPORTIVA MUNICIPAL 
DAVANT DE LES 
ACTUALS RESTRICCIONS 
SANITÀRIES

Els boxes exteriors del PELL i del Complex 
Aquàtic i Esportiu de Can Mercader són 
l’alternativa saludable per seguir practicant 
esport, malgrat l’actual situació sanitària. 
Aquests espais funcionen al 50% d’aforament 
amb sales de càrdio, activitat funcional 
i dirigides, pes lliure, sala d’estiraments, 
solàrium, àrea de running, taquilles i 
carpes exteriors per a canviar-se de roba. 
Per a fer-les servir, cal reserva prèvia. 

Recordeu que l’esport ajuda a reduir els 
efectes secundaris de la pandèmia, tant des 
del punt de vista de la salut física, com de 
l’emocional o del social. És per aquesta raó 
que el PELL i el Complex de Can Mercader 
s’han adaptat a les casuístiques actuals 
per mantenir el seu servei a la ciutadania. 

LA UE CORNELLÀ 
ELIMINA L’ATLÉTICO 
DE MADRID DE  
LA COPA DEL REI



www.cornella.cat
Butlletí d’informació de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat


